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Ik ben Ytje Veenstra, productie coördinator bij Nieuwe Vide én illustrator die woont en werkt in Haarlem. 
 
Voor wie Nieuwe Vide niet kent: Nieuwe Vide behoort tot de top 16 van presentatie-instellingen voor de 
beeldende kunst in Nederland met een focus op het experiment en jong talent én is uniek doordat we ook 30 
kunstenaars en creatieven een werkplek bieden om vrije kunst en creatief opdrachtwerk te produceren. 21 Jaar 
zijn we gehuisvest op het Nieuwe Energieterrein, dat destijds in eigendom van de gemeente was. Begin deze 
eeuw is het terrein verkocht aan particuliere eigenaren “en de rest is geschiedenis”. Juist nu, na ruim 15 jaar 
stilstand, lijkt ontwikkeling op gang te komen onder leiding van Lingotto/Haarlemmer Stroom, maar óók juist 
nu, moet Nieuwe Vide op zoek naar andere huisvesting. Lingotto wil de vrije hand hebben om het gebouw 
z.s.m. grondig te renoveren en het te herbestemmen passend in een eigen concept met bedragen die culturele 
makers niet kunnen betalen.  Van het beoogde concept weten wij alleen dat de Lichtfabriek zal worden 
omgevormd tot een evenementenruimte die het vooral zal moeten hebben van een business-to-business-
concept en dat Pepperminds zich wil vestigen. 
 
Al vele jaren is verkoop van de Egelantier aan de orde. Er was zelfs ooit de verwachting dat de Nieuwe Energie, 
als creatieve en culturele hotspot aangevuld zou worden met functies die plaatsvonden in het gebouw de 
Egelantier.  Bij het Slachthuisterrein is grotendeels gekozen voor een commerciële exploitatie, waarbij huren 
voor de culturele gebruikers betaalbaar worden gehouden door middel van aanvullende subsidies. Het lijkt er 
op dat betaalbare huisvesting voor culturele makers en vernieuwers verloren gaan,  en cultuurgelden, via de 
achterdeur feitelijk bij vastgoedexploitanten terecht gaan komen. 
 
En dit alles terwijl: 

• De wethouder voor het voorjaar van 2019 een portefeuillenota heeft aangekondigd, waarin de 
volledige gemeentelijke vastgoedportefeuille zal worden geëvalueerd. Op basis daarvan zal (opnieuw) 
worden vastgesteld welk vastgoed nog van strategische waarde is voor de gemeente. 

• In het coalitieakkoord Duurzaam Doen het voornemen is vastgelegd om in 2020 het aantal creatieve 
werkplekken en broedplaatsen te gaan uitbreiden. Door bovengenoemde ontwikkeling zal dit aantal 
eerder afnemen dan toenemen. 

• De kleine culturele instellingen met een gemeenschappelijke verklaring zijn gekomen. 

• Ook in de Cultuurmonitor 2017 de ambitie wordt uitgesproken om ruimte te blijven bieden aan 
vernieuwing en experiment. 

• Jonge kunstenaars uit Amsterdam wel terecht kunnen in Zaandam 
 
In 2020 moet er een nieuwe Cultuurnota worden vastgesteld voor een periode van zes jaar. Als de Egelantier 
nu verkocht wordt, is het definitief verloren voor een betaalbare culturele bestemming. Het komt erop neer 
dat we panden met een culturele bestemming aan het verkopen zijn, zonder dat de markt daarvoor een reëel 
en betaalbaar alternatief biedt, maar we aan de huidige behoefte niet kunnen voorzien, wat te zien is aan de  
wachtlijsten bij 37PK. 
 
Daarom is de oproep aan de Commissie Ontwikkeling om voor nu de verkoop van de Egelantier ‘on hold’ te 
zetten. Bepaal in de nieuwe Cultuurnota een visie op de rol die de gemeente wenst te spelen in de huisvesting 
van culturele functies en het subsidiëren van die huisvesting vanuit de cultuurbegroting en stem het beleid 
m.b.t. de vastgoedportefeuille op die visie af. Dit is in het belang van de Nieuwe Vide, maar vooral ook van de 
ontwikkeling van een vernieuwende culturele sector in het algemeen. Het gaat de Nieuwe Vide er op dit 
moment dus niet om dat ze haar toekomst per se in de Egelantier ziet, maar dat de gemeente op zijn minst 
zoveel mogelijk opties openhoudt. 
 
Overigens nodig ik u aanstaande zondag uit, tijdens de Kunstlijn, op Groot Heiligland 27 voor een live 
demonstratie  “Tekenen in Virtual Reality”. 
 
 

 
 


